
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 Side 1/2 

 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 617 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 617 (Alm. del), som Folketin-

gets Retsudvalg har stillet til justitsministeren den 21. februar 2022. Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra ikke medlem af udvalget (MFU) Signe Munk 

(SF). 

 

 

 

Nick Hækkerup 

/ 
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Spørgsmål nr. 617 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg: 

 

”Vil ministeren oplyse, hvor omfattende den 7 årige kontrakt om 

indkøb af dieselbiler til politiet til brug som patruljevogne, om-

talt i Politiken, den 19. februar 2022, er, herunder om Rigspoli-

tiet forpligter sig til at købe en bestemt antal dieselbiler de for-

skellige år, og såfremt Rigspolitiet har forpligtet sig hertil, hvor-

for denne kontrakt er fornuftigt i forhold til klimamålsætnin-

gerne?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst følgende: 

 

”Rigspolitiet kan oplyse, at der netop er indgået en 7-årig ram-

meaftale, under forsvars- og sikkerhedsdirektivet, om en ny pa-

truljebil (type: stor stationcar). Aftalen har en forventet samlet 

værdi på 300 mio. kr., inklusiv optioner, og dækker både leve-

ring, opbygning og vedligehold af stationcar-patruljekøretøjer i 

rammeaftalens 7-årige løbetid. Aftaleværdien er udtryk for et 

udbudsmæssigt estimat, og Rigspolitiet er ikke forpligtet til at 

aftage et bestemt antal biler i aftalens løbetid. 

 

På nuværende tidspunkt forventes det, at politiet vil aftage mel-

lem 80-120 patruljekøretøjer pr. år. Dette antal vil kunne redu-

ceres efterhånden, som mulighederne for anskaffelse af el-pa-

truljebiler til dansk politi måtte blive større. Rigspolitiet forven-

ter at kunne igangsætte forsøg med el-patruljebiler i 2-3 ud-

valgte politikredse i starten af 2023. Derudover følger Rigspoli-

tiet udviklingen i markedet for elbiler tæt, ligesom et kommende 

udbud af mindre sagsbehandlerbiler udelukkende vil være base-

ret på el-biler.” 


	Besvarelse af spørgsmål nr. 617 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg
	Spørgsmål nr. 617 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:
	Svar:


